
P  R O T O K Ó Ł 

z XII Sesji Rady Gminy Kruszyna odbytej w dniu 19  marca 2008r. 

 Zagadnienia:  

1. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy. 
2. Interpelacje i zapytania radnych. 
3. Uchwalenie studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego 

gminy Kruszyna. 
4. Ocena stanu bezpieczeństwa i porządku publicznego na terenie gminy Kruszyna. 
5. Informacja o stanie dróg powiatowych z uwzględnieniem zamierzeń remontowych 

planowanych w 2008r. 
6. Uchwalenie statutu Gminnej Biblioteki Publicznej w Kruszynie. 
7. Wprowadzenie zmian do budżetu gminy Kruszyna na 2008r. 
8. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Samorządowi Powiatu Częstochowskiego   

pomoc finansowej na remonty dróg powiatowych. 
9. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
10.  Informacje bieżące i wolne wnioski. 
11. Zamknięcie obrad XII Sesji Rady Gminy Kruszyna. 

 
 
 

Podjęte uchwały: 

 

− Nr XII/67/08 w sprawie zmian studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 
przestrzennego Gminy Kruszyna, 

− Nr XII/68/08 w sprawie  nadania Statutu Gminnej Biblioteki Publicznej w Kruszynie. 
− Nr XII/69/08 w sprawie zmian do budżetu gminy Kruszyna na rok 2008r, 
− Nr XII/70/08 w sprawie udzielenia Samorządowi Powiatu Częstochowskiego pomocy 

finansowej  na remonty dróg powiatowych przebiegających przez teren gminy 
Kruszyna, 

 
  



Protokół Nr XII/2008 
z XII  Sesji Rady Gminy Kruszyna odbytej w dniu 19 marca 2008r.  w budynku Urzędu 

Gminy  w Kruszynie w godz. 9.00 – 12.45 
 

 
Obradom przewodniczy Przewodniczący Rady Gminy –  Marian Klekot 
Protokolant –podinspektor Grażyna Olczyk 
Radnych obecnych – 14 
W obradach Sesji udział biorą: 
 

1. Wójt Gminy – Bogusław Mielczarek 
2. Zastępca Wójta – Zbigniew Zasępa 
3. Sekretarz Gminy – Marzena Żemejda Przerada 
4. Skarbnik Gminy – Jerzy Hejduk 
5. Kierownik GZO – Anna Bednarek 
6. Kierownik GOPS – Iwona Organka  
7. Radca Prawny – Barbara Janik 

  oraz sołtysi wg załączonej listy obecności. 

Porządek obrad sesji 

1. Otwarcie Sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 
2. Przyjęcie porządku dziennego obrad Sesji. 
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej Sesji. 
4. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy. 
5. Interpelacje i zapytania radnych. 
6. Uchwalenie studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego 

gminy Kruszyna. 
7. Ocena stanu bezpieczeństwa i porządku publicznego na terenie gminy Kruszyna. 
8. Informacja o stanie dróg powiatowych z uwzględnieniem zamierzeń remontowych 

planowanych w 2008r. 
9. Uchwalenie statutu Gminnej Biblioteki Publicznej w Kruszynie. 
10. Wprowadzenie zmian do budżetu gminy Kruszyna na 2008r. 
10A. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Samorządowi Powiatu Częstochowskiego   

pomoc finansowej na remonty dróg powiatowych. 
11. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
12.  Informacje bieżące i wolne wnioski. 
13. Zamknięcie obrad XII Sesji Rady Gminy Kruszyna. 

 

Ad.pkt.1 
 
Otwarcia obrad XII Sesji Rady Gminy Kruszyna dokonał Przewodniczący Rady Gminy 
Marian Klekot, witając Radnych i zaproszonych. Na podstawie listy obecności stwierdza, że 
w obradach Sesji uczestniczy 13 radnych, czyli  86% składu osobowego Rady, co stanowi ze 
obrady będą prawomocne. 
                                               ( lista obecności w załączeniu) 



Ad.pkt.2 
 
Projekt porządku obrad został Radnym przesłany. Przewodniczący informuje, że zachodzi 
potrzeba rozszerzenia porządku obrad. Proponuje się aby wprowadzić punkt 10A   -  podjęcie 
uchwały  w sprawie udzielenia Samorządowi  Powiatu Częstochowskiego pomocy finansowej 
na remonty dróg powiatowych przebiegających przez teren gminy Kruszyna.  W wyniku 
głosowania proponowany porządek przyjęty zostaje jednogłośnie tj. 13 głosami „za” 

( porządek obrad podano wyżej ) 

 

Ad.pkt.3 
 
Przewodniczący stwierdza, że do protokołu  z  poprzedniej Sesji nie wniesiono uwag i 
wnioskuje o przyjęcie tego protokołu bez odczytywania.  W tym momencie głos zabiera 
Radny Jacek Jędrzejkiewicz zgłaszając wniosek o nie przyjęcie protokołu z powodu braku 
zapisu o jego wystąpieniu w sprawie nieprawidłowości na linii oświaty i gminy oraz 
Niepublicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej.  
Radny został poinformowany przez Panią Prawnik o konieczności sprecyzowania o jaki zapis 
należy uzupełnić protokół. Wniosek winien złożyć Radny na ręce Przewodniczącego zgodnie 
z § 32 statutu gminy. 
W drodze głosowania protokół zostaje przyjęty 8 głosami „za” przy 5 głosach „przeciw” 
 

Ad.pkt.4 
 
Wójt Gminy składa sprawozdanie z działalności w okresie międzysesyjnym: 
− Zarządzeniem Nr I/B-1/08 z dnia 27 lutego 2088r. wprowadzono zmiany do budżetu 

gminy poprzez zwiększenie planu dochodów  i wydatków o kwotę 38.990zł oraz 
zmniejszenie planu dochodów i zmniejszenie planu wydatków o kwotę 89zł, 

     Dokonano również przeniesień między działami klasyfikacji budżetowej o kwotę 18.828zł, 

− Dokonano sprzedaży przyczepki campingowej typ N-126e, którą gmina przejęła na    
podstawie uchwały Rady  za cenę  450 zł netto plus VAT w wysokości 22%, 

− Zlecono wykonanie projektu odwodnia ul. Ogrodowej w Lgocie Małej za cenę 5500,00 zł 
netto, 

− Wystąpiono o przedłużenie kończącej się  w dniu 24 marca br. polisy odpowiedzialności 
cywilnej z tytułu prowadzenia działalności i posiadanego mienia oraz odpowiedzialności 
cywilnej zarządcy drogi. 

 W zakresie ubezpieczenia obowiązują następujące stawki:  
- ubezpieczenie odpowiedzialności cywilnej z tytułu prowadzenia działalności i 

posiadanego mienia – suma gwarancyjna 50.000,00 zł wszystkie zdarzenia / podlimit 
25 % na jedno zdarzenie, 

- ubezpieczenie odpowiedzialności cywilnej zarządcy dróg – suma gwarancyjna 
50.000,00 zł wszystkie zdarzenia / podlimit 25 % na jedno zdarzenie, 

 



− Gmina otrzymała od Zakładu Energetycznego ENION S.A. oraz od Zakładu 
Energetycznego Łódź – Teren S.A Rejon Energetyczny Radomsko wszystkie zgłoszone 
wnioski warunków technicznych rozbudowy sieci i urządzeń energetycznych dla potrzeb 
oświetlenia drogowego tj. ENION 27 sz. ZEŁ-T 3 szt. Przy czym w miejscowości 
Bogusławice ul. Słoneczna wystąpiono o zmianę warunków z uwagi na konieczność 
przeliczenia istniejących słupów celem sprawdzenia ich nośności (wcześniejsze 
przeliczenia wykazały konieczność wymiany słupów wobec czego tańsze będzie 
wybudowanie własnych latarni). W tym tygodniu zostanie wysłane zapytanie do 
projektantów celem zorientowania się w kosztach wykonania dokumentacji projektowej 
dla planowanych rozbudów, 

− W dniu 07 marca  2008r. odbył się  pierwszy ustny przetarg nieograniczony na sprzedaż 4 
działek w Kijowie  pod zabudowę letniskową. Wielkość działek - od 967m2  do 1037 m2 

Działki zostały zbyte  za łączną kwotę 89.000,00 zł netto  ( brutto 108.580,- zł)  
W drugim przetargu nie udało się sprzedać działki w Babach o pow. 0,27 ha pomimo 
obniżenia ceny wywoławczej do 25.000 zł.  

− Na dzień 17 kwietnia 2008r. ogłoszono ustny przetarg nieograniczony na dalsze 3 działki  
letniskowe  o pow. 1174m2 , 1227 m2 , 1318 m2.  

      Ceny wywoławcze odpowiednio 23.696,00zł,   24.746,00 zł,  26.547,00 zł, 
− Przeprowadzona została kontrola utrzymania czystości i porządku w Lgocie Małej, po 

której 20 posesji zostało wyposażone w pojemnik na odpady stałe, 
− W wyniku kontroli skierowano również pismo do PKP S.A. Oddział Gospodarowania 

Nieruchomościami W Katowicach Rejon Administrowania i Utrzymania Nieruchomości  
Częstochowa Towarowa w sprawie przeprowadzenia prac porządkowych polegających 
między innymi na uprzątnięciu zalegających śmieci i wykoszeniu traw w obrębie dworca 
PKP Widzów Teklinów, oraz do  Generalnej Dyrekcji Dróg w sprawie przeprowadzenia 
prac porządkowych na nieruchomości znajdującej się w msc. Wikłów polegających 
między innymi na doprowadzeniu do stanu należytego ogrodzenia i wykoszeniu traw - 
nieruchomość wykupiona pod Autostradę,  

−  Okręgowy  Urząd Miar przeprowadził na terenie gminy  kontrolę stanu legalizacji  
wodomierzy, w wyniku której ustalono, że  zdecydowana większość wodomierzy  nie 
posiada cech legalizacyjnych. Zobowiązani zostaliśmy do wymiany tych wodomierzy w 
ciągu 2-uch lat, 

− Podpisana została umowa na realizację programu subregionalnego w zakresie  zbiórki 
selektywnej odpadów, 

− Złożone zostały złożone dwa wnioski dotyczące kanalizacji:  „ Rozbudowa sieci kanalizacji w 
gminie Kruszyna obejmująca miejscowości Widzów i  Teklinów” oraz „ Rozbudowa sieci 
kanalizacji w gminie Kruszyna obejmująca miejscowości Jacków i Baby”.  
Wnioski oraz studia wykonalności przygotowała firma BNB & PARTNERS Barbara  
Nosal-     Biesiadecka z siedzibą w Krakowie za łączną kwotę 13.786,00. 

− Rozpoczęto prace nad przygotowaniem wniosku pn. „Przebudowa  i rozbudowa 
przychodni lekarskiej przy ulicy Kmicica 10 w Kruszynie. Przewidywany koszt 
przygotowania dokumentacji to kwota 8.662,00.  

− Przygotowywane są również dwa wnioski w ramach ogłoszonego Konkursu 
Przedsięwzięć Odnowy Wsi: „Budowa trybun na boisku piłkarskim w miejscowości 
Widzów” oraz „Budowa placu zabaw w miejscowości Teklinów na działce nr 972. 

      Przyznane środki  mogą   być  wykorzystane   na    drobne  przedsięwzięcia remontowe     
oraz   inwestycyjne, pod warunkiem, ze zrealizowane zostaną  w przestrzeni  lub 
obiektach publicznych,  w szczególności dotyczy to : 



- budowy lub remontu  placów zabaw, 
- budowy lub remontu zaplecza  obiektów  rekreacyjnych i sportowych ( nie 

klubowych)  
- zagospodarowania   centrów  wsi ( parki, skwery). 
- Dofinansowanie może być udzielone również na zakup elementów strojów  

ludowych oraz instrumentów muzycznych dla miejscowych orkiestr, zespołów 
folklorystycznych i świetlicowych .      

 Wysokość dofinansowania wynosić będzie  od 5 000 zł do 20 000 zł,    przy  czym wielkość  
dotacji  nie    może  przekroczyć 50 % wartości projektu.  
Nabór wniosków trwa do dnia 31.03.2008 roku. 
Dla przypomnienia w roku ubiegłym otrzymaliśmy dofinansowanie do 2 zrealizowany zadań 
tj. Budowa placu zabaw w miejscowości Bogusławice – kwota 13.856,00 oraz Budowa boiska 
do koszykówki w miejscowości Jacków – kwota 18.300,00,  w roku 2006 – dofinansowanie 
w kwocie 8.620,00 na zadanie pod nazwą „Zakup instrumentów muzycznych dla orkiestry 
dętej  w Kruszynie”. 
− Zawarte zostały umowy z Powiatowym Urzędem Pracy w Częstochowie w sprawie 

zatrudnienia 3 pracowników gospodarczych na okres  6 miesięcy oraz 2 stażystów w 
charakterze  pracowników  biurowych,  

− Rozpatrzone zostały oferty w następujących konkursach: 
Tworzenie i wspieranie środowiska wychowawczego w ramach opieki 
pozaszkolnej dla dzieci i młodzieży, prowadzenie pozalekcyjnych zajęć 
sportowych.  

            Jednostki organizacyjne uzyskały dotacje w wysokości:  
− Szkoła Podstawowa im. Powstańców Styczniowych w Kruszynie  1.800,00 zł 
− Szkoła Podstawowa w Lgocie Małej   1.300,00 zł 
− Gimnazjum im. Bohaterów Września w Kruszynie 7.500,00 zł 
− Gimnazjum w Widzowie  4.400,00 zł 

Tworzenie i wspieranie programów sportowo-edukacyjnych, aktywizowanie 
sportowe młodzieży. 

− Poszczególne stowarzyszenia i jednostki organizacyjne uzyskały dotacje w wysokości: 
− Szkoła Podstawowa w Widzowie .500,00 zł 
− Szkoła Podstawowa w Lgocie Małej  1.000,00 zł 
− Gimnazjum w Widzowie 3.100,00 zł 
− Uczniowski Ludowy Klub Sportowy „KMICIC” 6.900,00 zł 
− Uczniowski Ludowy Klub Sportowy „Polonia-Unia” – 8.000,00 zł 
− Stowarzyszenie Młodzieży Wiejskiej „Nowe Pokolenie” w Lgocie Małej    2.500,00 zł 
− Stowarzyszenie Wspólne Działanie Miejscowości Teklinów i Pieńki Szczepockie 

1.000,00 zł 
− W miesiącu marcu GOPS dokonał wypłat następujących zasiłków: 

− zasiłki rodzinne, świadczenia pielęgnacyjne  i zaliczki alimentacyjne dla 60 rodzin na 
kwotę 98.000zł, 

− świadczenia pieniężne z pomocy społecznej tj. zasiłki stałe, okresowe i celowe dla 65 
rodzin na kwotę 16.000zł 
 



− Do dnia 31 marca br. GOPS złoży wniosek do Urzędu Marszałkowskiego o 
dofinansowanie projektu w ramach Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki – Rozwój i 
Upowszechnianie aktywnej integracji przez Ośrodki Pomocy Społecznej.  

 

W tym momencie dołączył do obrad sesji Radny Mariusz Dobrakowski wobec czego 
obecnych radnych  - 14 oraz Radna Powiatu Częstochowskiego P.Jadwiga Zawadzka. 
 
Przewodniczący oddaje głos Przewodniczącemu Komisji Infrastruktury  Radnemu Henrykowi 
Kowalskiemu, który odczytuje protokół z posiedzenia komisji w sprawie analizy wniosków 
dotyczących rozbudowy sieci oświetlenia drogowego. Zwraca się z prośba do zebranych o 
zgłoszenie ewentualnych uwag. 

 
Ad.pkt.5. 
 
Na piśmie interpelacji nie zgłoszono. 
Ustnie do protokołu zgłoszono następujące wnioski: 

Radny Radosław Maciejewski:  
− poczynić starania w celu oświetlenia skrzyżowania DK-1 z drogą powiatową we wsi 

Wikłów, 
− co z dowozem dzieci, czy udało się poczynić jakieś kroki w tej kwestii, 

Radny Andrzej Dyksy: 
− wniosek o zamontowanie oprawy oświetleniowej przy ul. Żwirki i Wigury obok 

wejścia do bloków, 
Radny Henryk Domagała – dlaczego Komisja Infrastruktury Technicznej nie uwzględniła 
wniosku o rozbudowę oświetlenia ulicznego w Lgocie Małej przy ul.Ogrodowej, 
Radny Stanisław Kulej:  

− czy jest w przygotowaniu uchwała w sprawie zasad korzystania z obiektów 
użyteczności publicznej? 

− Dlaczego nie są udostępnione do publicznego wglądu wyniki badań wody, 
− Dlaczego na budynku Urzędu Gminy brak jest informacji o godzinach pracy Urzędu, 

Radny Jacek Jędrzejkiewicz:  
− jakie koszty gmina poniosła przy przejęciu przyczepki, 
− wniosek o wyremontowanie balkonu przy szkole w Widzowie, 
− czy gmina musi zatrudniać tylu pracowników obsługi w szkołach, 

Radny Józef Wąsikiewicz – wniosek o przebudowanie przepustu, 
Radny Henryk Kowalski  - wniosek o budowę rowu odwadniającego biegnącego od 
centrum wsi w kierunku Kruszyny 
Radny Leszek Kuliński – zdemontować budkę kiosku, która jest nie użyteczna i blokuje 
przepływ wody w przydrożnym rowie, 
Sołtys Adam Musiał : 

− wniosek o naprawę  nawierzchni ulicy Antoniowskiej, 



− czy w roku bieżącym planowana jest zbiórka odpadów wielkogabarytowych? 
Sołtys Tadeusz Łapeta: 

− wniosek o naprawę drogi w kierunku P.Garus, 
− kolejny wniosek o narwę drogi polnej od posesji P.Kalety Heleny w kierunku 

P.Majorczyk 
− wykonać doraźne naprawy nawierzchni drogi w kierunku posesji P.Krzysztofa 

Woldana, 
Sołtys Sławomir Staniec: 

− usunąć zakrzaczenia wzdłuż drogi w kierunku Rybakówki, 
− wykonać naprawę nawierzchni dróg gminnych w kierunku P.Gloca oraz w kierunku 

P.Kępy, 
Sołtys Grzegorz Poroszewski –  zgłasza wniosek w sprawie utwardzenia placu strażackiego 
 
Ad.pkt.6 
 
Przewodniczący informuje, że temat uchwalenia studium uwarunkowań i kierunków 
zagospodarowania przestrzennego gminy Kruszyna był tematem posiedzeń Komisji Rady 
Gminy, gdzie szczegółowo była analizowany. Na posiedzenia Komisji zaproszeni byli 
właściciele terenów, którzy przedstawili zamierzenia inwestycyjne w stosunku do 
wnioskowanych terenów.   
Radny Andrzej Dyksy – wnioskuje aby ponownie zdjąć ten punkt z porządku obrad i podjąć 
rozmowy z P.Bardą w sprawie dofinansowania zadania dotyczącego modernizacji budynku 
przychodni lekarskiej.  
Przewodniczący informuje, że punkt ten zdjęty był z obrad poprzedniej sesji, po czym temat 
analizowany był z udziałem projektantów i właścicieli terenów.  Aktualnie nie zachodzi 
potrzeba aby kolejny raz temat był omawiany – Przewodniczący odczytuje projekt uchwały 
który w wyniku głosowania przyjęty zostaje jednogłośnie tj. 14 głosami „za” 
 

                           /Uchwała Nr XII/67/08 w załączeniu/ 
 
Po tym punkcie Przewodniczący ogłasza przerwę w godzinach 9.50 – 10.00 
 
Ad.pkt.7 

Przewodniczący wita zaproszonych na obrady dzisiejszej sesji Zastępcę Komendanta 
Komisariatu Policji podinspektora Sławomira Desperaka oraz Kierownika Rewiru 
Dzielnicowych aspiranta Mariusza Ciupę po czym oddaje gościom głos w celu przedłożenia 
informacji o stanie bezpieczeństwa i porządku publicznego na terenie gminy za rok 2007. 
/Sprawozdanie  w załączeniu/ 

W dyskusji głos zabrali: 

Sekretarz Gminy Marzena Zemejda-Przerada – zgłosiła następujące wnioski: 
− aby patrole policji zwróciły szczególną uwagę na zanieczyszczanie rowów oraz 

wylewanie szamb do przydrożnych rowów, 
− kolejna sprawa dotyczy udziału przedstawiciela Komisariatu Policji w kontrolach 

porządkowych prowadzonych przez pracowników urzędu, 



− ponadto zwróciła się z wnioskiem aby w posiedzeniach Gminnych Komisji 
Alkoholowych brał udział dzielnicowy. 

W odpowiedzi na wnioski Zastępca Komendanta poinformował, że nie widzi przeszkód aby 
pracownik komisariatu brał udział w kontrolach i  posiedzeniach Komisji.  
Sołtys Sławomie Staniec – zgłosił wniosek aby podczas nocnych patroli szczególną uwagę 
zwrócić na rowery pozostawione przez mieszkańców w okolicy przystanku PKP. Dochodzi 
tam to kradzieży najczęściej w godzinach 6.00 – 7.00 rano i po godzinie 23.00 w nocy. 
Sołtys Grzegorz Pokora – kiedy były prowadzone kursy kart rowerowych w szkole w 
Widzowie. 
W odpowiedzi Zastępca Komendanta informuje, że to Dyrektorzy Szkół są organizatorami 
takich szkoleń natomiast przedstawiciele  policji są tylko delegowani do udziału w 
szkoleniach. 
Natomiast prelekcje oraz pogadanki w szkołach prowadzi nie tylko Komisariat Policji w 
Kłomnicach ale również Komenda Miejska Policji w Częstochowie. 
Sołtys Tadeusz Łapeta – w podsumowaniu podkreślił,  zgodnie z przedstawiona statystyką 
wynika, że w gminie Kruszyna jest najmniejsza ilość zdarzeń. Według mówcy, nie jest to tak 
ponieważ Kruszyna jest najmniejszą gminą a statystyka przedstawione jest w oparciu o ilość 
mieszkańców.  
 
Ad.pkt.8 
 
W obradach dzisiejszej sesji biorą udział przedstawicie Powiatowego Zarządu Dróg w 
Częstochowie o osobach P.Zbigniew Lewacki oraz P.Adam Jesionek.  Przewodniczący wita 
zaproszonych i prosi o zapoznanie Rady z planowanymi remontami na drogach powiatowych 
przebiegających przez teren gminy Kruszyna. 
Przedstawicie PZD informują , że w roku bieżącym planowane są naprawy cząstkowe na 
wszystkich drogach, poza tym planuje się wykonać przy udziale środków Gminy odcinek 
drogi Kruszyna-Baby-Jacków, oraz przy udziale środków Wspólnoty Wiejskiej i 
mieszkańców odcinek drogi powiatowej w kierunku Łęgu.  
W roku bieżącym złożony został również wniosek o dofinansowanie zadania dotyczącego 
budowy nawierzchni ul. Żwirki i Wigury w Widzowie łącznie odwodnieniem.  
W dyskusji zgłoszone zostały następujące wnioski: 
Radny Stanisław Kulej – jakie roboty zaplanowane są na drodze Zdrowa-Jacków-Lgota 
Mała, oraz wniosek o ustawienie oznakowań w/w odcinku drogi. 
W odpowiedzi Kierownik Obwodu Drogowego poinformował, że aktualnie zostaną 
wykonane prace przy użyciu równiarki, w przypadku pozyskania destruktu zostanie rozłożony 
na nawierzchni a ponadto droga została zgłoszona do dofinansowania z funduszy 
pomocowych. Informacje te potwierdziła obecna na sesji Radna Powiatu P.Jadwiga 
Zawadzka. 
Radny Henryk Kowalski – zgłasza wniosek o naprawę nawierzchni drogi Kruszyna-Jamno 
Radny Radosław Maciejewski – dlaczego w kierunku Łęgu planuje się wykonać tylko 300mb 
nakładki. 
Kierownik Obwodu informuje, że to nie jest ostateczna decyzja. 



Radny Józef  Wąsikiewicz – w jakim terminie zostanie ustawiony znak informacyjny z nazwą 
wsi Teklinów. 
W odpowiedzi przedstawiciel informują, że znak został już ustawiony. 
Radna Katarzyna Kopera – wniosek o zebranie zawyżonych poboczy wzdłuż ul. Szkolnej i 
Głównej w Lgocie Małej oraz ustawienie zakazu przejazdu samochodów ciężkich typu tir po 
drodze powiatowej od Szczepocic. W ciągu tej drogi znajdują się przepusty, które z uwagi na 
duże obciążenie zostaną uszkodzone. 
Radny Jacek Jędrzejkiewicz – wniosek o wykonanie nakładki na przepuście  rzeki Widzówki. 
Radny Henryk Domagała – zamontować lustro na skrzyżowaniu ul. Słonecznej oraz Głównej 
we wsi Lgota Mała. 
Radny Radosław Maciejewski – usunąć obumarłe drzewa przy drodze w kierunku Wikłowa 
oraz  zamontować lustro na skrzyżowaniu we wsi Łęg. 
Sołtys wsi Adam Musiał – uznał, że nakładka winna być wykonana na innym odcinku drogi 
gdzie nie jest planowana budowa kanalizacji. 
W podsumowaniu przedstawicie poinformowali, że w miarę możliwości wnioski zostaną 
przyjęte do realizacji. Przetarg na wycinkę drzew jest już ogłoszony więc lada chwila pracę 
rusza na drogach. Ponadto dla pracowników PZD zakupiony zostanie sprzęt typu pogłębiarka 
do rowów i koszenia poboczy co wpłynie na jakość wykonywanych robót. 
Wójt Zbigniew Zasępa – wnioskujemy o stałe monitorowanie stanu zadrzewienia na terenie 
gminy tj. prowadzenia wycinki drzew ale z jednoczesnym nasadzeniem nowych roślin. 
Wnioskujemy również możliwe oznakowanie dróg oraz skrzyżowań. 
 
Po tym punkcie Przewodniczący zarządza przerwę w godzinach 11.20 – 11.30. 
 
Ad.pkt.9 
 
Przewodniczący informuje, że projekt statutu biblioteki był szczegółowo analizowany na 
posiedzeniach Komisji, gdzie uzyskał opinie pozytywną. 
W dyskusji głos zabrał Radny Henryk Kowalski – czy istnieje możliwość wymiany 
woluminów między bibliotekami.  
W odpowiedzi Kierownik biblioteki informuj, że taki zapis znajduje się w projekcie statutu i 
oczywiście jest to możliwe. 
Przewodniczący odczytuje projekt uchwały, która w wyniku głosowania zostaje przyjęta 
jednogłośnie tj. 14 głosami „za” 
 
                           /Uchwała Nr XII/68/08 w załączeniu 
Ad.pkt.10 

Przewodniczący informuje, że proponowane zmiany do budżetu były tematem posiedzeń 
Komisji Stałych Rady Gminy gdzie uzyskały pozytywną opinię. Przewodniczący zwraca się z 
zapytaniem czy zachodzi potrzeba przedstawienia tematu ponownie. Uwag i propozycji nie 
zgłoszono. Przewodniczący odczytuje projekt uchwały po czym przystępuje do jego 
przegłosowania. W wyniki głosowania uchwała zostaje przyjęta jednogłośnie tj. 14 głosami 
„za”.                       /Uchwała Nr XII/69/08 w załączeniu/ 



Ad.pkt.10A 

W tym punkcie obrad Przewodniczący oddaje głos Wójtowi Gminy, który wyjaśnia że gmina 
planuje udzielić pomocy finansowej dla powiatu częstochowsko w kwocie 50.000zł z 
przeznaczeniem na remont dróg powiatowych przebiegających przez teren naszej gminy.  
Powiaty zamierza wykonać nakładki na drogach powiatowych Kruszyna – Baby – Jacków  
oraz na drodze DK-1-Łęg-DK-1  900mb. Odcinek drogi który wykonany zostanie w kierunku Łęgu 
dofinansowany będzie przez Wspólnotę wsi Łęg oraz mieszkańców wsi. 

W dyskusji głos zabrał Radny Mariusz Dobrakowski – zaproponował aby z nadwyżki budżetowej 
wygospodarować większą kwotę a tym samym zwiększyć zakres robót na drodze w kierunku Łęgu.  

W odpowiedzi Wójt wyjaśnił, że podjęcie uchwały w sprawie zagospodarowania nadwyżki 
budżetowej zaplanowane jest na kolejnej sesji w kwietniu. Natomiast Powiat Częstochowski w 
bieżącym miesiącu  musi mieć temat zakończony. Nie ma jednak przeszkód aby z nadwyżki 
wygospodarować dodatkowe środki. 

Przewodniczący odczytuje projekt uchwały, która w wyniku głosowania zostaje przyjęta 
jednogłośnie tj. 14 głosami „za” 
 

/Uchwała Nr XII/70/08 w załączeniu/ 

Ad.pkt.11 

Odpowiedzi na wnioski i zapytania udzielił Zastępca Wójta oraz Kierownik GZO: 
Radny Radosław Maciejewski -  sprawa dowozu dzieci jest nadal analizowana, odbyły się 
spotkania z Dyrekcja Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad w sprawie przejazdu 
autobusu pod wiaduktem, aktualnie trwają rozmowy z przedstawicielami KM Policji w 
sprawie warunków technicznych jakim powinny odpowiadać pojazdy służące do przewozu 
dzieci. 
Radny Henryk Domagała – Komisja Infrastruktury przyjęła do realizacji wnioski które 
dotyczyły terenów zabudowanych, a wniosek ten dotyczył właśnie terenów poza zabudową. 
Radny Stanisław Kulej 

− prosimy o przedstawienie intencji co do przygotowania takiego projektu, może 
Komisja Gospodarki i Mienia projekt taki przedstawić, ponadto każy z Radnych ma 
prawo zgłaszania projektów, 

− nie posiadamy aktualnych wyników z badań wody dlatego nie wywieszamy na tablicy 
ogłoszeń a poprzednie były udostępnione do publicznego wglądu, 

− godziny pracy Urzędu Gminy są opublikowane w biuletynie, ponadto godziny pracy 
Urzędu nie ulegają zmian są jednakowe od lat, 

Radny Jacek Jędrzejkiewicz  
− gmina nie poniosła żadnych opłat związanych z przejęciem przyczepki campingowej, 
− jeżeli chodzi o balkon przy szkole, przeprowadzone zostały oględziny oraz podjęte są 

decyzje w sprawie jego remontu, 
− pracowników obsługi w przedszkolach jest niewielu, są to tylko po 3 etaty, natomiast  

planowana podwyżka dotyczy tylko nauczycieli, 



Radny Józef Wąsikiewicz – przeanalizujemy wniosek na roboczo, 
Radny Henryk Kowalski – wniosek dotyczący odbudowy rowu odwadniającego został 
odnowiony i istnieją szansę na jego realizację  
 Radny Leszek Kuliński – temat zostanie przeanalizowany i najprawdopodobniej  
wypowiemy  umowę najemcy  
Sołtys Adam Musiał – ul. Antoniowska posiada jeszcze gwarancję dlatego też naprawa 
wykonana zostanie w ramach obowiązującej umowy, natomiast jeżeli chodzi o zbiórkę 
odpadów musimy temat dokładnie rozpatrzyć. W roku ubiegłym taka zbiórka miała miejsce 
ale nie przyniosła oczekiwanych efektów a koszty były dość pokaźne. 
Wszystkie inne wnioski dotyczące odkrzaczeń  bądź napraw doraźnych wykonane zostaną po 
zatrudnieniu pracowników w ramach prac interwencyjnych oraz przy sprzyjających 
warunkach atmosferycznych. 
 
Ad.pkt.12 

W tym punkcie obrad  Kierownik GZO P.Anna Bednarek nawiązała do spraw poruszanych na 
obradach sesji dotyczących parkowania pojazdów przez nauczycieli wzdłuż ulicy 
Antoniowskiej w Widzowie oraz kwestię chodnika na placu szkolny.  
Tematy te omówione zostały z Dyrektorami szkół, którzy zobowiązali nauczycieli do 
parkowania pojazdów na przyległym parkingu szkolnym a chodnik biegnący od parkingu do 
szkoły utwardzony zostanie kruszywem drogowym. 
 
Ad.pkt.13 
Ponieważ ustalony porządek obrad został w całości zrealizowany Przewodniczący zamyka 
obrady XII Sesji Rady Gminy Kruszyna. 
 
Protokół sporządziła: 
 


